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Algemeen Bestuur 
 

 

Besluitenlijst vergadering algemeen bestuur d.d. 26 juni 2023 

 

Aanwezig:   De dames Beuling, Eshuis, Hoving, Kuiper, Plas, Leenders, Lenting en Lodeizen 

en de heren Bartelds, Bos, Boter, Ten Brink (dijkgraaf), Duintjer, De Graaf, In ’t 

Hout, Janssen, Kooistra (plv. secretaris-directeur), Mooijman, Van Mensvoort, 

Schaafsma, Visser, De Vos, Wolters en Wortelboer   

Tevens:       De heer Heugens en de dames Hidding en Stegeman (besluitenlijst) 

Afwezig:      Mevrouw Woortman 

  

 

Agendanr. Onderwerpen en besluiten 

1 Opening 

De heer Ten Brink opent de vergadering en heet de leden van het algemeen bestuur 

welkom. Ook heet hij de belangstellenden op de publieke tribune en de belangstellenden 

die de vergadering via de livestream volgen, van harte welkom. Het algemeen bestuur 

stemt in met de agenda. 

2a Mededelingen en ingekomen stukken  

Droogte: 

Portefeuillehouder de heer Van Mensvoort meldt  dat het vanaf half mei droog is. Het 

neerslagtekort is toegenomen en bijna gelijk aan het tekort in het recordjaar 1976.  

Vanaf eind mei is het waterschap begonnen met het inlaten van water uit het IJsselmeer. 

Vanaf half juni is de aanvoer maximaal. Het waterpeil van het IJsselmeer daalde de 

afgelopen tijd licht door de hoge watervraag, verdamping en beperkte aanvoer vanuit de 

IJssel. De watervoorraad is nog steeds voldoende om aan de watervraag te voldoen. 

Half juni zakten de waterstanden in het veenkoloniale gebied en is er een noodpomp bij 

aanvoergemaal Veendam en bij aanvoergemaal Vennix geplaatst.  

In het Veenmarken gebied lukte het nog net om het grote aantal beregenaars van water te 

voorzien.  

Afgelopen week viel er wat neerslag en in combinatie met lagere temperaturen is de 

situatie verbeterd. De noodpompen zijn daarom weer weggehaald.   

In de bovenlopen van de Drentsche Aa en delen van de Hunze is wateraanvoer niet 

mogelijk. Daar zien we langzamerhand afnemende waterafvoer en dalende 

grondwaterstanden. 

De situatie is op dit moment stabiel en de weersverwachting is gunstig. De neerslag 

zorgde echter nog niet voor een structurele verbetering van de droogtesituatie. 

2b Planningsschema 

Het schema wordt voor kennisgeving aangenomen. 

3 Besluitenlijst algemeen bestuur 24 mei 2023 

De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 

4 Portefeuilleverdeling en bestuurlijke vertegenwoordiging 

In de commissie BPL zijn meerdere praktische vragen gesteld die zijn opgenomen in het 

verslag. Er is sprake van een lange lijst met bestuurlijke vertegenwoordigingen. Er is  

gesproken over het toevoegen van een korte omschrijving van de verschillende  

bestuurlijke stuur- en klankbordgroepen. 

Ook in de commissie VVSW zijn vragen gesteld waarvan de antwoorden in de kaders in 
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het verslag zijn opgenomen. 

Vanuit de commissie FAZ zijn er geen bijzonderheden. 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om kennis te nemen van: 

-  de portefeuilleverdeling; 

-  het besluit om het loco-dijkgraaf te rouleren; 

-  de lijst van bestuurlijke vertegenwoordigingen; 

In te stemmen met: 

-  de commissie-indeling, het plenair voorzitterschap (en vervanging) algemeen bestuur; 

-  de vertegenwoordiging vanuit het algemeen bestuur in het bestuur van de stichting 

Museumgemaal Cremer, bestuur van de stichting Museumstoomgemaal Winschoten, 

bestuur Molenstichting Midden- en Oost Groningen en het bestuur van de Stichting 

Gebroeders Hessefonds. 

5 Jaarrekening 2022 

In de commissies FAZ/Audit en VVSW zijn vragen gesteld ten behoeve van nadere 

duiding maar er waren geen bijzonderheden. 

Vanuit de commissie BPL worden de complimenten meegegeven waar het gaat om de 

inzichtelijkheid van de jaarrekening. Er is voornamelijk gesproken over onze rol en positie 

in het NPLG en de gebiedsprocessen vanuit de provincies. Er was één punt dat opviel 

namelijk het feit dat het nadeel in de voorjaarsrapportage vaak gelijk is aan het voordeel  

in de najaarsrapportage.  

Over het algemeen is het algemeen bestuur zeer tevreden over hetgeen is uitgevoerd in 

2022. Complimenten worden geuit richting de organisatie. 

Toegezegd wordt dat in de eventuele plannen rondom de werkplaats in Veele het 

energieproject, voor het plaatsen van zonnepanelen door omwonenden, doorgang vindt. 

Het dagelijks bestuur komt op een later moment met een voorstel rondom de werkplaats 

Veele. 

Het uitbesteden van ICT werkzaamheden blijft een punt van aandacht. De overschrijding 

met 60% voor de sanering van asbest is hoog. Tijdens de werkzaamheden is asbest 

geconstateerd in de constructie die tot de extra kosten leiden. 

Zoetwaterbeschikbaarheid blijft een belangrijk onderwerp en zorgpunt van het dagelijks 

bestuur. Het waterschap is deelnemer aan diverse Deltaprogramma overleggen en het 

IJsselmeeroverleg. Hierin blijft  het waterschap vol meedraaien..  

Het Deltaprogramma wordt in 2026 herzien. Zodra hierover meer bekend is wordt het 

algemeen bestuur geïnformeerd. 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

1. De jaarrekening 2022, met een voordelig resultaat van € 1.857.237,-, vast te stellen. 

2. Het resultaat als volgt te bestemmen: 

- algemene reserve watersysteembeheer; toevoeging voordeel    € 1.559.570,- 

- algemene reserve zuiveringsbeheer; toevoeging voordeel                     €    297.667,- 

 

                                                                                                   Totaal      € 1.857.237,- 

  

3. De volgende budgetten 2022 overhevelen naar 2023: 

- Klimatiseren vergaderzalen                                                             €       50.000,- 

- Sanering asbestdaken Borger, Siddeburen en Termunterzijl  €       33.000,- 
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                                                                                             Totaal            €       83.000,- 

  

4. Kennisnemen van de voortgangsrapportage Masterplan Kaden. 

6 Voorjaarsrapportage 2023 

In de commissie FAZ is gesproken over de Veenkoloniale Afvalwaterleiding (VKA). De 

vragen en antwoorden zijn weergegeven in het verslag van de commissie. 

In de commissie BPL geen bijzonderheden. In de commissie VVSW zijn ook enkele 

vragen gesteld die zijn weergegeven in het verslag van de commissie. 

Het waterschap gaat zeker niet achterover leunen ondanks het resultaat. De kosten voor 

asfaltering betreffen kosten voor een tweede deel dat geasfalteerd wordt. Hiervoor wordt  

krediet gevraagd.. Het is niet bekend of een Garantie van Oorsprong noodzakelijk is of 

eventueel kan bijdragen aan een mogelijke besparing. 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

- Kennis te nemen van de voorjaarsrapportage 2023; 

- De 1e begrotingswijziging 2023 vast te stellen; 

- Een krediet van € 23.000,- beschikbaar te stellen voor het asfalteren van de 

zeekering. 

7 Meerjarenraming 2024-2027 

In de commissies FAZ en VVSW is gesproken over o.a. de VKA en zijn vragen gesteld 

met betrekking tot het mogelijk spreiden van de verhoging van 11.3% over meerdere 

jaren. De antwoorden op de gestelde vragen zijn weergeven in de kaders in het verslag 

van de commissies.  

Ook in de commissie BPL is gesproken over de VKA en de eenmalige verhoging van de 

zuiveringsheffing.  

De spreiding van de kosten met betrekking tot de VKA is praktisch onmogelijk. In de 

coalitieakkoord is afgesproken de eenmalige last te nemen. Benadrukt wordt dat de VKA 

één van de oorzaken is van de 11.3% verhoging van de zuiveringslasten. Het betreft ook 

de reguliere prijsontwikkeling van chemicaliën en het niet halen van de gewenste 

resultaten bij zuivering Garmerwolde waar een extra investering heeft moeten 

plaatsvinden. Bij lopende projecten blijft het waterschap aangehaakt en waar het kan zal 

werk met werk gecombineerd worden.  

Het algemeen bestuur wordt tijdens een informerende bijeenkomst meegenomen in de 

nieuwe belastingwetgeving/Kostentoedelingsverordening (KTV). Daarna wordt een 

bestuursvoorstel geagendeerd.  

Opgeroepen wordt om de communicatie, met name rondom de eenmalige lastenstijging 

voor de zuiveringsheffing, in heldere taal te formuleren.  

Indien er een overschot is wordt dit teruggegeven aan de degenen die de belastingen 

hebben opgebracht.   

Indien er zich kansen voordoen om projecten samen met partners op de pakken om de 

kosten te beheersen danwel goedkoper uit te kunnen voeren wordt dit zeker opgepakt.  

Indien het dagelijks bestuur het noodzakelijk vindt om het algemeen bestuur eerder te 

informeren over eventuele kostenverhogingen dan in een reguliere financiële rapportage 

dan zal dat via een (mondelinge) mededeling in de vergadering of via iBabs gebeuren.  

Met betrekking tot Klimaatneutraliteit geldt voor de waterschappen een 

inspanningsverplichting. Dat is in Unieverband afgesproken. 

De heer De Vos dient een amendement in die ziet op een wijziging van de tekst op pagina 

9 van de MJR onder 6.5.4.De tekst van het amendement wordt in iBabs toegevoegd aan 
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het voorstel. 

Na een schorsing geeft de heer De Vos aan dat volstaan kan worden met een toevoeging 

aan de besluitvorming waaruit blijkt dat waterbeschikbaarheid leidend is en niet de teelt. 

Het dagelijks bestuur gaat hierin mee waarop de heer De Vos zijn ingediende 

amendement intrekt.  

Fractie Groninger Belang geeft de volgende stemverklaring af: ”Groninger Belang 

accepteert de meerjarenraming met de kanttekening dat met oog op de begroting de 

verhoging met 11.3 % zwaar op de maag ligt. Ook gezien de verhoging van volgend jaar 

van 2.8%.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om in te stemmen met de 

Meerjarenraming 2024-2027. 

8 Rapportage voortgang programmakredieten KRW 2022-2027 

In de commissie BPL is gesproken over de vraag  of er waar het gaat om het behalen van 

de doelen sprake is van een inspanningsverplichting of een resultaatsverplichting en 

daaropvolgend  welk overheidsorgaan aan de lat staat voor de negatieve consequenties 

indien het een resultaatverplichting zou betreffen. Ook is er aandacht gevraagd voor de 

communicatie en hoe om te gaan met meetfluctuaties als gevolg van wisselend 

wateraanbod en het uitdragen van de positieve resultaten.  

In de commissie FAZ is gesproken over het NPLG en de vergoedingen van de overheid 

waar nog naar gekeken wordt.  

Het aankopen van gronden is geen kerntaak van het waterschap. Het aankopen  van 

gronden is de verantwoordelijkheid van de provincie. Vanuit het algemeen bestuur wordt 

aangegeven dat het gezien de mogelijke boetes jammer zou zijn als de KRW-doelen niet 

gehaald worden vanwege (te) “trage” grondaankopen.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om kennis te nemen van de 

stand van zaken. 

9 Instellen onafhankelijke rekenkamer waterschap Hunze en Aa’s 

Vanuit de commissie FAZ wordt aangegeven dat het een goed onderbouwd voorstel 

betreft. 

Er wordt een fractievoorzittersoverleg gepland in verband met de samenstelling van de 

sollicitatiecommissie.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

-    In te stemmen met het instellen van een zelfstandige onafhankelijke rekenkamer en 

daartoe de Verordening op de rekenkamer waterschap Hunze en Aa’s 2023 vast te 

stellen.  

-    De Gedragscode bij Verordening op de rekenkamer waterschap Hunze en Aa’s 2023 

vast te stellen. 

-    In te stemmen met een jaarlijks budget voor de onafhankelijke rekenkamer van € 

75.000,-.  

-    In te stemmen met de profielschetsen voor de voorzitter en twee leden voor de 

rekenkamer zoals opgenomen in de concept vacatureteksten en de voorgestelde 

wervingsprocedure. 

-    Hiervoor drie leden uit het algemeen bestuur te benoemen.    
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-    In te stemmen met de wijzigingen van het Reglement van orde voor de vaste  

     commissies uit het algemeen bestuur 2023 en deze vaststellen onder gelijktijdige 

intrekking van het Reglement van orde voor de Auditcommissie 2020 en van het 

Reglement van orde voor de vaste commissies uit het algemeen bestuur 2020. 

-    De Commissie FAZ voor het algemeen bestuur op laten treden als intermediair in de 

richting van de rekenkamer. 

10 Zienswijze ontwerpbegroting 2024 Noordelijk Belastingkantoor 

Vanuit de commissie FAZ zijn er geen aanvullingen. 

Vanuit het algemeen bestuur wordt aangegeven dat men verheugd is te lezen dat de 

organisatie goed loopt na de moeilijke opstartjaren.  

Cybersecurity is een aandachtspunt dat benadrukt wordt.   

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

- Kennis te nemen van de ontwerpbegroting 2024 van het Noordelijk Belastingkantoor;  

- In te stemmen met de zienswijze hierop ten behoeve van de bestuurlijke behandeling   

  door het bestuur van de GR NBK op 11 september 2023. 

11 Visveilig en toekomstbestendig gemaal Duurswold 

Vanuit de commissie BPL wordt aangegeven dat de excursie van 2 juni aan het gemaal 

heeft bijgedragen aan het doorgronden van de problematiek  Aangegeven wordt dat ter 

verduidelijking het voorstel uit 2018 bijgevoegd had kunnen worden.  

De commissie VVSW heeft iets langer over dit voorstel gesproken. Dit is weergegeven in 

het verslag van de commissie.  

Vanuit de commissie FAZ zijn er geen opmerkingen.  

Vanuit het algemeen bestuur wordt waardering uitgesproken over het combineren van 

werk met werk en de veilige aanpak waarvoor gekozen is. De transparante manier waarop 

er gesproken en gekeken is naar het gemaal bij de excursie van 2 juni heeft zeker 

bijgedragen. De veilige zeewaartse migratie van vissen door het gemaal is vooral van 

belang voor de zogenaamde diadrome vissoorten zoals paling en driedoornige 

stekelbaars, dit zijn vissen die een deel van hun leven in zoet en zout water doorbrengen. 

De 100% zoetwatervissen worden zoveel mogelijk al voor het gemaal gestopt met behulp 

van de voorgestelde viswering. De momenten waarop het gemaal aan gaat zijn niet te 

voorspellen waardoor het plaatsen van een windmolen niet aan de orde is. Er is gekozen 

voor het aanpassen van de schoepen binnen de huidige behuizing van de pompen, indien 

er een volledig nieuwe pomp zou moeten worden geplaatst komen de kosten veel hoger 

uit.  

Onderhavig project wordt niet gefinancierd uit het KRW-budget, dit is onterecht 

opgenomen in het voorstel rondom voortgang programma kredieten KRW 2022-2027.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

- Het ombouwen van de elektrisch aangedreven pompen 1 en 2. Hierbij wordt extra 

opvoerhoogte gerealiseerd om de effecten van zeespiegelrijzing en bodemdaling tot en 

met 2050 op te vangen. Daarnaast worden deze twee pompen aangepast ten behoeve 

van de visveiligheid; 

- De realisatie van een tweetal visweringen in de hoofdwatergang en bij pomp 3; 

- Voor het realiseren van bovenstaande acties een investeringskrediet beschikbaar te 

stellen van € 3.250.000,-. 

12 Rondvraag 



6 

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 

13 Sluiting 

 

Ongewijzigd/gewijzigd vastgesteld in de vergadering van 4 oktober 2023. 

 

 

 

 

Harm Küpers,     Geert-Jan ten Brink, 

secretaris-directeur    dijkgraaf 
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Datum Toezegging Afdoening Portefeuillehouder 

25 mei 2022 

 

 

Toegezegd wordt om 

verkennend met het algemeen 

bestuur te spreken over de 

keuzemogelijkheden binnen 

de Waterschapsverordening 

2.0. 

De invoeringsdatum van de 

Omgevingswet is momenteel 1 jan 

2024. Onze Waterschaps-

verordening 1.0 sluit daarbij aan. 

De waterschapsverordening 2.0 zal 

nadien worden vormgegeven. Na 

inwerkingtreding van de 

Omgevingswet zal over de 

Waterschapsverordening 2.0 met 

het bestuur worden gesproken. 

Jakob Bartelds 

29 juni 2022 Akkerranden: Toegezegd 

wordt om tussentijds te 

evalueren in verband met de 

komst van Ecoregelingen 

(deze worden nog nader 

vormgegeven). 

De gebiedscollectieven zijn nu 

(januari 2023) bezig met 

aanvragen van de financiering van 

de beheerpakketten bij de 

provincies. Daadwerkelijke 

deelname en verhouding tussen 

akkerranden Anlb en GLB wordt 

medio 2023 inzichtelijk. 

Inge Eshuis 

26 juni 2023 Toegezegd wordt dat in de 

eventuele nieuwe plannen 

rondom de werkplaats Veele 

het energieproject dat met de 

omwonenden is afgesproken 

doorgang vindt. 

 Martijn van 

Mensvoort 

26 juni 2023 Toegezegd wordt dat na 

voorwerk door het DB het AB 

informeel wordt gesproken ten 

aanzien van de KTV/nieuwe 

belastingwetgeving waarna 

een voorstel volgt. 

 Jakob Bartelds 

 

 

 

Datum Tijd Onderwerp Door  

19-09-2023 20.00 uur 

21.00 uur 

Begroting 

Voorbeelduitwerking instrumenten 

Omgevingswet in combinatie met demo DSO 

Remco Hennipman, 

Eenje van 

Wijngaarden en 

Wouter de Wolde 

31-10-2023 20.00 uur 

21.00 uur 

NPLG/PPLG 

Kustvisie 

Boy de Vries 

Henk van Norel 

28-11-2023 20.00 uur Nieuw Belastingstelsel Harm Küpers 

pm  Veenoxidatie  

pm  Stedelijk Waterbeheer  

pm  Vormen van aanbesteden  

pm  Internationale samenwerking  

pm  Europese richtlijn stedelijk afvalwater  

pm  kustvisie  
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pm  BIO/AVG  

pm  STAG/BRE samenwerking partners  

 

 


